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veg og virke
Ein tunnelportal kan
vere sa mangt
Opp gjennom ara har
vi bygd mange tunnel-
portalar her i fylket
med litt forskjellig
form og utsjanad. Vi
ma vel vere samde om

at desse portalane er
forhoidsvis nokterne

og enkie a sja til. For
a seie det forsiktig.

Kanskje vi ska!
ta etter ungararane
som haratskillig meir
svung over sakene. Bildet viser portalen for ein
biltunnel tvers gjennom Pesthogda i Budapest. Fra ein
privat «studietur» i mai. (Leif Husby)

Har noen sett...
Et trofe er forsvunnet fra premie-
skapet til B.I.L Trofeet har statt i
skapet i 3 ar na, og har rod stein i
bunn, med en opphoyet fotball i
soiv og svart pa topp. Belonning
utioves til de som far trofeet

tilbake pa plass.

Sja dykk fore
Dette bildet vart teke tidleg i van Nar vi no tek det
fram att, er det berre for a minne oss som sitt bak
rattet om at «faren lurer bak kvar ei busk». Til hage-
eigarar og andre som har buskvekstar langs
vegkanten; klipp og hald buskvekstane nede slik at del
ikkje representerer nokon fare for del minste. Til oss
andre bak rattet seier vi berre; sja dykk godt fore.
(Wiggo Kanck)
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' l ife

7. juli 2000
14. juli 2000
29. juli 2000

19. august 2000
21. august 2000
23. august 2000

9. September 2000
16. September 2000
26. September 2000

5. juli 2000
21. juli 2000
31. juli 2000

5. august 2000
14. September 2000
18. September 2000

Vi gratulerer!

50 ar

Jon M. Frisvoll, Eresfjord
Harald Oterhals, Molde

Edvard Ansgar Myrvoll, Smola
Roger Arne Moltudal, 0rsta
Magne Halvor Veiset, Averoya
PerWoldstad, Molde

Asbjorn Johan Skjevik, Molde
Liv Andresen, Molde
Palma Pladsen, Molde

60 ar

Tormod Bjerkeland, Molde
Ivar Hoem, Skodje
Magne Blomsnes, Molde
Kristian Henden, Surna

Otto Josok, Skodje
Solveig Elk, Molde

Mange
bruksomrade
Jau da, broytetikkene kan
nyttast til sa mangt. Som
her pa Batnfjordsoral (Wiggo
Kanck)

Fire av same alen (nesten)
Like er dei (nesten), fra same bygd kjem dei (nesten), i
familie er dei (nesten), har same utdanning (nesten),
men at dei gjer det same og har same bakgrunn
er heilt sikkert. Kva vi skriv om? Jau, om tre av fire
produksjonsleiarar i Statens vegvesen More og Romsdal.
For Ingolf Kleppe (t.v.), Asle Kleppe og Per Leikanger
kjem alle fra den vesle bygda Leikanger pa Godoya,
medan Otto Josok er inngifta i Kleppe-familien.

Altsa for a forklare det enkelt; Ingolf og Asle er
bror. Ingolf er produksjonsleiar i Kristiansund
produksjonsomrade, medan Asle er tilsett i Orsta
produksjonsomrade og styrer verksemda i Stranda-
omradet. Per Leikanger er produksjonsleiar i Orsta
produksjonsomrade og er Asle sin sjef. Dei tre, Ingolf,
Asle og Per er gamie kjenningar og kjem fra same
bygd, Leikanger pa Godoya utafor Alesund. Otto Josok
er produksjonsleiar i
Alesund produksjons
omrade, og ban er Asle
og Ingolf sin svoger. Vi
strekar under at han,
Ingolf altsa, ikkje har
noko slektsband til Per.

Kan det seiast

enklare, og har det alle
klart for seg no?
(Wiggo Kanck)

2 veg og virke 2/2000



Statens vegvesen

More og Romsdal

veg og virke
Statens vegvesen More og Romsdal
sitt bedriftsblad

Nr. 2 - 2000 / 28. argang

Utgitt av:
vegvesen More og Romsdal

Fylkeshuset, 6404 Molde
Tif. 71 25 80 00
www.vegvesen.no/moreogromsdal

Redaksjonen:

Wiggo Kanck - redaktor,
Reidun Overland, Christina Eide Strand

Redaksjonsutval:

Jonny Eikrem, Anders S. Moen,
Oddbjorn Pladsen, Hermund
Vebenstad, Kolbjorn Engen, Tore
Andersen og Thea Solholm.

Ettertrykk blir tilradd, men gje opp
kjelde. Personlege meiningsytringar
gjer ikkje nodvendigvis greie for
etaten sine offisielle haldningar.

Framsida: Era kampanjestarten av
Senk Farten aksjonen pa E 136 i Roms-
dalen. Foto: Christina Eide Strand

Baksida: Atlanterhavsvegen,
riksveg 64. Foto: Perlormod Nilsen.

Layout: Reidun Overland, EKFI trykk
Sats og trykk: EKH trykk, Molde
Opplag: 1900

Deadline for neste nummer;

1. September 2000.

Av innhaldet
Paul B0iset trappar ned
Anieggsgartnarar

pa skulebenken
Senk farten

Handtering av hendingar
pa veg

Nye bilar pa bru-/kaiseksjonen 11
Moss ferjekai 12-13
Hareid sentrum 14-15

Bru-og tunnelovervaking 18
Sjukefravaeret 19
Omrada/distrikta klare 20-21

4-5

6

7

10

mange ras i vinter - betre fere var

Etter fleire snofattige vintrar fekk vi sist vinter svaert mykje nedbor 1
store deiar av fylket. Nedborskarta fra meteorologisk institutt syner at
fra novembertil apri! kom det 50 % meir nedbor enn i ein normalvinter.
Gjennomsnittstemperaturen var cm lag 1 grad hogare enn vanleg.
I hogda kom det opp mot tre gonger sa mykje nedbor som normalt.
Dette bar fort til at rasaktiviteten i fylket bar vore mykje storre enn pa
lenge. Det bar vore mange stengingar bade som folgje av at ras bar
gatt, eller at beredskapsvakta bar vurdert faren for at ras kjem til a ga
som sa stor at vegen vart stengt.

Mellom anna bar Eikesdalsvegen vore stengt 27 gonger denne vinteren,
og riksvegen mellom Stranda og Hellesylt var samanbengande stengt i
19 dagar.

A ta slike avgjerder er svaert vanskeleg og er i
periodar ei svaert stor belastning. I slike
situasjonar er det ofte sterkt press fra
vegfarande og bygdelag som vert innestengte
om a balde vegen open. Retningsliner for a
stengje og opne vegar ved rasfare bar vore

Etter Bragenes-, Sleipner- og Aastaulykkene
bar det vorte storre fokus pa tryggleik og pa

kva rutinar dei ansvarlege etatane bar tor a
forebyggje ulykker. I var etat bar det etter den tragiske ulykka i Lyngen
i Troms der fem menneske omkom, vore fokusert pa kva rutinar
Vegvesenet bar for stenging av veg ved rasfare og stenging/opning av
veg nar raset bar gatt. Var vegsjef bar sagt at vi til neste vintersesong
skal ga gjennom dei rutinane vi bar og forbetre desse.

Ettersom problematikken i dei mest rasutsette fylka er relativt lik, bar
representantar fra «rasfylka» samarbeidd om a lage eit forslag til kva
retningsliner som bor gjelde ved stenging grunna ras/rasfare. Vartfyike
bar nett gjennomfort ein konferanse om dette emnet med 40
deltakarar fra rasfylka.

Forslaget til retningsliner skal sendast Vegdirektoratet som skal ta
endeleg avgjerd i kva «policy» etaten skal ba. Malet er at rasfylka skal
ba mest mogeleg lik praksis for stenging av veg ved ras/rasfare til
komande vinter.

V ̂  Ivar Hoi
seksjonsleiar trafikk

veg og virke 2/2000 3
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Paul B0iset, 65 ibr, den siste av del «gannle».
1. juni var det slutt, nesten. Ein av del som
til fuiie har vore med it setje sitt preg pit
vegbygginga I More og Romsdai, trakk seg
da tiibake frit stillinga som utbyggingsjef
for it gje plass til yngre krefter.

Tekst og foto: Wiggo Kanck

Eg skal halde fram med andre
oppgaver pa vegkontoret, men

har ikkje heilt teke avgjerd om kor
lenge det blir. Men heilt sikkert er
det at mine oppgaver framover blir
pa eit anna plan, no, seier Paul
Bolset.

Skal eg fa lov til a vere aerleg, ma
eg fa hove til og seie at det er med
blanda kjensler og med ein liten
porsjon vemod eg forlet stolen min,
og samstundes veit at det gar mot
slutten av mi yrkesaktive karriere,
legg han forsiktig til.

Og nettopp det a opptre
forsiktig, er ei av dei merkbare, fine
sidene med han. At han har stor

medkjensle og viser stor respekt og
forstaing for sine kollegaer og
medmenneske er ei anna fin side.
At han har den vedunderlege evna

til a kunne glede seg over andre sitt
hell og lykke er nok ei av dei mange
positive tinga som pregar var
tidlegare utbyggingssjef.

Sjolv vil han ikkje snakke sa hogt
om sin mate a vere pa, men den av
OSS som har hatt han som sin sjef,
overordna og som venn og kollega,
veit nettopp a setje pris pa desse
sidene ved Paul Bolset.

Det forste vegvalet han gjorde
etter studia i Darmstadt i

Tyskland vart avslutta forsommaren
1961, forte han som nyutdanna
diplomingenior til SINTEF i Trond-
heim.

~ Eg var knytt til vassdrags- og
hamnelaboratoriet, der eg drev Mtt
forsking og modellforsok. Eg kom
bort i nokre kraftverksprosjekt. Av
del meir kjende aniegg jobba eg
fined mellom anna damanlegga for
kraftverka ved Harpefossen og
Hunderfossen i Gudbrandsdalen.
Men lysta til a prove noko nytt og
noko anna blei etter kvart for-
sterka. I 1963 gjekkturen fra Trond-
heim og til vegkontoret i Molde.

Eg har skifta kontor, men kanskje ikkje
endringa likevel vertsS stor, undrar ein
«gamal» vegmann.

4 veg og virke 2/2000



H6r stelte eg dei forste ara med
vegvedlikehald, fortel han.
- Eit par avbrot fra vegkontoret

har det og vore. Forst eit to manaders
minnerikt opphaid 1 Iran, der eg
plania rassikringstiitak pa ein
hogfjelisveg mellom Teheran og
Kaspihavet. Det var under andre
politiske tilhove og styresett, og
ienge for Khomeini kom til makta.
Fra 1982 vart det nokre ars opphaid
som kontorleiar for vedlikehalds-
kontoret i Vegdirektoratet.

Og med litt forsiktig stoltheit
fortel han vidare om ei rivande

utvikling og mange spennande ar i
Statens vegvesen.

_ Eg har hatt mange fine ar
j  etaten. At eg samstundes med
endringane innanfor etaten, sjolv
har fatt vore med pa a styrt desse
innan eige fylket og at eg ikkje
minst har hatt ein sterkt med-
verkande finger i korleis loysingane

det endelege resultatet for
veqnettet i fylket er, synes eg er
mykje a ta med seg pa vegen
vidare.

Eg fekk tidleg ansvar, og
fnnaerte i ferste halvleik av 60-
talet som vedlikehaldssjef for
Eivind Vollset. Medan Kjell Loen,
tidleaare anieggssjef, var ute av
etaten i nokre ar etter 1965, tok eg
„ver aniegga han dreiv pa
Nordmqre. Ved vegsjefbyttet i
1968 da Arne Inge Torvik tok over
etter' K. H. Oppegaard, vart eg
Mrmelt tiisett som vedlikehaldsjef.
For eg drog til Vegdirektoratet
hadde Kaare Flaathe teke over som

sief, 09 tilbake var
Fvlnd Vollset min nye sjef. Sjolv

■  kk eg inn i stillinga som
HHftssjef- Driftssjefen sin oppgave
A  aong, var omfattande. Flan hadde

var for vedlikehaldsavdelinga,^"^gqgsavdelinga, maskinavdelinga,
faboratoriet og grunnseksjon.

Fram til omorganiseringa i
igg's var eg assisterande vegsjef, og
(jei siste fem ara har eg da vore
utbyggi"9^^j®J- . ,

_ Jo, eg har da vore med pa
ko, medgir han pa sin beskjedne

og fo'rsiktige mate.

Paul Bolset har vore med pa
vegen fra 12 til 9 vegmeister-
distrikt, og vidare til 4 produksjons-
omrade - og om kort tid to. Flan
har jobba under fem vegsjefar, som
han fortel, og han er som vi prover
OSS pa heilt innleiingsvis; den siste
av dei gamle.

Nar vi skriv gamle, meiner vi
sjolvsagt den eldre garde

vegfolk med mellom anna Eivind
Vollset, Ulf Myhre, Egil Bakke,
Oddvar Afloydal Kjell Loen,
Kathrine Bang og Martinus Bergsli
og Anna Sandblast, og andre som
no star pa terskelen til «ei ny tid».
- Nar vi sitt og pratar slik vi no

gjer, er det lett at vi gloymer ei side
i  utviklinga, seier han. Vi har ein
heilt anna vegstandard i dag enn
da eg starta i etaten. Sjolv om vi
ikkje skal gloyme menneske bak
utviklinga, skal vi ikkje gloyme den
maskinelle og teknologiske fram-
gangen som har gjort utviklinga
mogleg. Denne utviklinga har ikkje
minst gjort sitt til at vi har eit
vegnett med hoy standard og god
framkomsti Ser vi pa maskinparken
og hjelpemidia vi elles har dag og
tenkjer 30 ar tilbake i tida, skjonner
vi alle den rivande utviklinga som
har skjedd, trur eg.
- Dei vegvala som er gjort, er dei

riktige og kunne dei ha vore gjort
annleis og kanskje for nokon, «betre»?
- Nettopp det sporsmalet finst

det mange svar pa - og det finst
ikkje svar! Nar det gjeld vegnettet i

fylket kan eg ikkje seie anna enn at
det ma da vere godtl Men spor du

Gin del organisatoriske vegvala som
er gjort, og som vi lever med i dag,
er det klart at dei ikkje er endelege.
Samfunnet endrar seg! Vi ma
tilpasse oss samfunnet omkring oss
og utviklinga og dei nye krav som
vert sett til oss. Dersom vi ikkje gjer
det, og kanskje aller mest passar pa
a  liggje fore krava og sjolv gjor
innspel for vala vert tatt, vil andre
gjere det for oss. Utviklinga vil
halde fram! Om vi ikkje kan tilpasse
oss utviklinga og medverke til den,
er det klart at vi vil fa eit heilt anna

vegvesen om ikkje sa alt for lang

tid; eit «vesen» som ikke blir den
bidragsyter i samfunnsutviklinga vi
alle sa gjerne vil. Politikarar,
trafikantar, vegbrukarar og andre
premissgivarar har sitt dei skal ha
sagt og gjort. Utan innspel og aktiv
medverknad fra eige etat, kan vi
oppleve at det vert gjort val som
ikke er samfunnsteneig ogatvislik
far ei utvikling som ikkje er til det
beste for samfunnet.

- Nar eg tenkjer tilbake pa ara i
etaten og summerer opp det eg har
vore med pa, blir svaret at eg har
fatt vore med pa ei fantastisk
utvikling i ein saers spanande
periode. Du vet, ting kan alltid
gjerest pa andre og betre matar,
men det nyttar lite a vere
etterpaklok.
- I din periode har vi bygd

mange store vegprosjekt, men er
det andre ting innanfor sjolv veg-
bygginga du kanskje sett like mye
pris pi ?
- Det er det. At eg har fatt vore

med fra starten av og heilt fram til
opninga av mange store prosjekt,
sett eg sjolvsagt pris pa. Like moro
og gledeleg har det vore for meg,
om prosjektet er stort eller lite, og
fa sja gleda og takknemmeligheita
til dei vi har bygd vegen, tunnelen,
rassikra «vegstumpen», bygd brua
eller det nye ferjesambandet for. At
eg og har fatt vore med pa ein
rekkje andre oppgaver og prosjekt,
som har gjort kvardagen enklare
og lettare for dei tiltaket er meint
for, har og gjort min kvardag
lysare. Og det er aerleg sagt!

At vi, den gamle garde vegfolk,
saman har fMt hove til a gjere

sa mykje for samferdsia i More og
Romsdal, kan eg vel kanskje fa lov a
seie at eg er litt stolt over.
- Kva no?

- No er eg senioringenior og
ikkje utbyggingssjef. Slik er opp-
gavene og arbeidsdagen endra. No
vert det sakshandsaming, budsjett-
arbeid, saksforebuing og arbeid
med handlingsprogrammet.
- Kanskje ikkje sa store endring-

ar likevel, undrar Paul Bolset.

veg og virke 2/2000 5



4-.#

INDERVISNI^GSBY^ BOLIGER ANSATTE
-SIESSU

SAgrNERI
tRKSTED .

'FTSBY€NINGER'

Fra venstre Jan Georg Fossheim,
Alesund produksjonsomride -
Olav Grevsnes, 0rsta produksjons
omride - 0yvind GJovik, Kristrsnsuni
produksjonsomride.
I tillegg var ogsi undertegnede
Itmfsdeltaker.

Gr0ntkompetanse
for vegarbeidere

I vinterlig varvser finpusset Statens vegvesen sin grontkompetanse. Fra 4. til 6.
april 2000 bie det ved Skjetlein videregaende skole holdt kurs for de som skal
ivareta grontarealet iangs vegene vare i Sor-Trondelag eg More eg Romsdal.

Tekst og foto: Tore Andersen

Fire mann fra More og Romsdal og
sju mann fra Sor-Trondelag bie
kurset i

•  aniegg og skjotsel av gront-
areal

•  avfallsbehandling-
kompostering

•  grunnieggende steinarbeid
•  innforing av plantevern
•  beskjaering
•  vediikehoid av uteareal

Kurset inneholdt teoretiske og
praktiske oppgaver. Hobbygartner-
en vekkes fort til live i siike
omgivelser og med tema cm det

gronne. Naturen opptar de fleste
av OSS og naturen er skjonn og
lunefull. Det a finne rette beplant-
ning pa nye aniegg og samtidig fa
det vi planter til a trives og bli fint,
krever bade kunnskap og omtanke!

Den korte innforingen i stein
arbeid, som det a legge brostein,
gjor ingen av oss til eksperter, men vi
kan utfore reparasjoner og mindre
oppgaver. Steinarbeid er et fag der
resultatet ofte avslorer om den som
utforer oppdraget kunne sitt fag.

I Sor-Trondelag driver de som et
proveprosjekt med kompostering
av grontavfall. Dette er en ressurs
som det er verdt a ta vare pa, men

med den kostnadseffektiviseringen
vi holder pa med, har vi neppe rad
til a ta vare pa denne muligheten.

Nar det gjelder beskjaering av
dine traer og busker sa er det noe
du heist burde overlate til din nabo
a gjore. Planter man et tre eller skal
stelle et tre som star ute i naturen
Iangs vegen, ma man vaere uhyre
forsiktig for a ivareta treets natur-
lige form og omgivelse. Det er lett
at treet blir en «raring» og mister
sin naturlige effekt.

Det positive ved a oke gront-

kompetansen er at Statens veg
vesen tenker framtid. Det er det vi
trenger.

6 veg og virke 2/2000



Senk
farten
Trafikktryggings-
aksjonen Senk farten
2000, som er eit
samarbeid mellom
Statens vegvesen

og Politiet, er i gang
for andre aret pa rad.

Senk
farten

I111

Tekst og foto: Christina Eide Strand

I More og Romsdal er det den 42,4
km lange strekninga pa E136 mellom
0ran pa Andalsnes og Oppland
fylkesgrense det blir fokusert pa.
Malet med aksjonen er a fa til ein
fartsreduksjon blant trafikantane,
som i hovudsak skal redusere talet pa
skadde og drepne i trafikken.

Maten aksjonen blir markert pa er
blant anna ved a setje opp skilt i
vegkanten med mottoet «H0g
ulukkesrisiko - Senk farten». Det vert
sett opp seks slike skilt pa den aktuelle
strekninga, tre i kvar retning. Skilta vil
bli staande ut august manad.

Vegvesenet, Utrykningspolitiet
og Rauma lensmannskontor vil
intensivisere kontrollane pa strek-

Statens vegvesen
More og Romsdal
vegkontor

K2ilMelby-71 25 83 51
Vie dato

2000-06-07

Vilt ark nr.

07 8

V4t ftiaranta __1999/02299-003
D«rw raftran**

Kisreallemedtrankantari Mare og Romsdal

.S ... „ w

Grumen til at eg skriv til dykk er at vi naermar med enorme
tidlegare ir at det er lett d komme ut for alvorleg j (yu^et.
wlekvertsax for bdde ptatrarrde, lokalsamtam og oss all

natta. Dettc er som rege
Vi veil ogsd at mange ulykker skjer l helga og o ^ tu,g,taiyttatilfrttrdavdr.Svrertmangeavulykkene ^ . tralikken.
Egdarderforett.nderleganske.Laossallesamangierevartndr

unngd 4 bli involvert i trafikkulykker. Ein av del beste niMan ^
Derfor bar vi. Vegvesenet vore med pk 4 Je^La oS'^are'pk gsssen og opP'

Senk farta!

Med helsing

Kail Melby
vegsjef

Sentrale personer under markeringa av
aksjonen «Senk farten». Fri venstre
distriktsleiar i UP Jan Halkjelsvik, infokon-

sulent i Vegvesenet Reidun 0verland,
lensmann i Rauma Anders Eide, distriktsleiar

ved Molde trafikkstasjon Runar Larsen,
avdelingsingenior Erik Nerii i Vegvesenet,
seksjonsleiar i Vegvesenet Kjell Ramstad
og lensmannsbetjent Hivard Rognerud.

ninga, bade nar det gjeld farts-,
belte-, promille- og tryggleikskon-
trollar. Det nye i ar er at belle
strekninga fra 0ran pa Andalsnes
og til fylkesgrensa vil bli kontroll-
ert, mot fjorarets der berre
den nedre del av Romsdalen blei

kontrollert. Erfaringar fra i fjor vil
bli lagt til grunn for arets gjennom-
forelse.

Til aksjonen er det laga ein
«videosnutt» som viser fartens

betydning i en nodsituasjon der du
ma bremse bratt. Det er ikkje snakk
om store marginer, og ein
fartsreduksjon pa berre 10 km kan
avgjere skjebnen mellom liv og dod.

Seksjonsleiar i Statens vegvesen
Kjell Ramstad seier at farta ma ned
for a motverke og hindre del
mange alvorlege ulukkene som bar
skjedd pa El36 i Romsdalen. Strek
ninga er svaert trafikkbelasta, seer-
leg om sommaren. Da blir nemieg
trafikken fem-dobla fra ca. 700
kjoretoy elies i aret til ca. 3 500.

I  1999 ble kun 2 personar lettare
skadd i trafikken i Romsdalen mens
aksjonen pagjekk. Det viser vel berre
at det nyttar og vise seg i trafikk-
bildet, foreta kontrollar og vise at vi
er pa lag med trafikantane, avslutter
Ramstad.

veg og virke 2/2000 7



Sykkylvsbrua - to manader fore planen
Framdrifta pa Sykkylvsbrua bar vore
veldig god etter arsskiftet, eg vi er no
omiag 2 manader for skjema. Streiken
i mai ga oss el vekes stillstand og forte
til at entreprenoren Selmer bar rett til
tilsvarande forlenging av tidsfrist.
Siste dekkestop og «landgang» pa Vik
vil etter dette skje i midten av juli.
Dag for opning av aniegget vil bli
fastsett seinare.

Vi er no i gang med forebuing
av bompengesystemet og bar
inngatt kontrakt med Q-Free ASA i
Trondbeim om levering av utstyr
for dette. Innkrevjingsutstyret blir i
folgje «Autopass-standard», dvs.
standardiserte brikker som ogsa
skal kunne brukast pa andre
stasjonar etterkvart. Sykkylvsbrua
vil vere det forste aniegget som tar
dette systemet i bruk i Noregl
(Halgeir Brudeseth)

Og dette ma du betale for a kjore over brua
Har du kjoretoy som er registrert for til og med 3 500 kg ma du ut med
28 kroner. For kjoretoy med registrert totalvekt pa over 3 500 kg er
prisen 84 kroner, og kjorer du motorsykkel eller moped kostar det deg
18 kroner.

Nytt fylkeskart Brupark pa Goma
—

1 samarbeid med Statens vegvesen bar Statens kartverk
no utarbeidd eit nytt fylkeskart. Det er no 11 ar sidan
sist. I lopet av dei 11 ara er det kome til fleire store
vegsamband, og Vegvesenet bar skifta nummer pa
riks- og fylkevegar. Vegvesenet bar lenge gatt med
planar om a lage eit nytt fylkeskart, og tok derfor
kontakt med kartverket for samarbeid. No ligg det nye
kartet altsa pa bordet, eit sakalla fulldigitalt produkt i
malestokken 1:250 000, opptrykt i 8 000 eksemplar.
Kartet er trykt i 4 fargar, med typografi som kjem godt
fram ved skuggelegginga som er nytta.

Wencbe Mork, Arild Gronsberg og Kari Buset fra
Statens kartverk bar statt i spissen for prosjektet som
har kosta over 300 000 a produsere. Vegvesenet bar
kjopt opp 2 000 eksemplar som skal givast ut til alle
tilsette. Og med 95 kroner i utsalspris, med tilgang til
kjop bos bokbandlarar og turistkontor over belle
landet, baper dei a komme i balanse okonomisk.

Baksida av kartet innebeld tekst og bilete med
generell informasjon fra heile fylket vart, med glimt
fra natur, kultur, naeringsliv og landbruk, samt ein kort
presentasjon av kvar kommune, med bovudvekt pa
byane. (Christina Eide Strand)

Nordsundet bru pa Gomalandet i Kristiansund er no
som kjent borte. Arbeidet med bruparken er godt i
gang. Planar og teikningar blei lagt fram, godkjent og
bevilling blei gitt.

I  folge fastbuande pa Goma bar dette fort til ei
sentrum. Det beste som kunneskjedd. Berre positive tilbakemeldingar er gitt, og ein

serfram til a bli ferdig. ^
Prosjektet er gjort av Statens vegvesenet i

samarbeid med parkansvarleg Tore Aukan i Kristian
sund kommune. Det er ban som star for vedlikehaldet i
parken i framtida. Prosjektet blir rekna a sta ferdig i
sommar. (Christina Eide Strand)
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Elektronisk trafikkstyring
til tusen

Det vsr overing6ni0ran6 Kjatill
Kjersem og Bjorn Andersen pa trafikk-
avdelinga som trekte det lengste
straet i kampen om beste lokale
forslag 1999. Forslaget deira
«Elektronisk trafikkstyringsanlegg pa
Magerholm ferjeleie» vart premiert
med 20 000 kroner i forslagsnemnda
lokalt og med 10 000 kroner av det
sentrale administrasjons- og vurde-
ringsutvalet.

Kjetill Kjersem fortel at denne
loysinga vart valt fordi disponibelt
areal pa Magerholm hadde ei form
som gjorde at eit sjoivregulerande
system ikkje kunne nyttast. Enkelt

sagt har det premierte forslaget
folarar 1 bakken som registrerer
bilane nar del koyrer inn pa
oppstillingsplassen og forer del til
riktig felt. Nar dette feltet er fylt
opp, vert pafolgjande bilar fort til
neste felt. Dette vert styrt av
koyrefeltlys. Ombordkoyringa skjer
etter same prinsipp, feltet som far
gront lys koyrer ombord - sa snart
det er tomt for bilar far neste felt
gront lys osv. Eit stort skilt framfor

oppstillingsrekkjene syner og kva
felt det skal koyrast ombord fra.

Systemet har, etter ein liten
innkoyringsfase, fungert betre enn
dei pa forehand hadde venta.
- Loysinga er ei vidareforing av

planar utarbeidde for gamie
Magerholm ferjeleie. Planar som
vart godkjende av Vegdirektoratet
allereie for 15-20 ar sidan. Sa du

skjonar - dette forslaget har vi tygd
lenge pa, seier Kjetill Kjersem
smilande. Liknande system er valt pa
ferjeleier andre stader i landet, men
dei er ikkje loyst pa same mate.
(Reidun Overland)

Rassikring pa riksveg 70
Riksveg 70 er hovudsambandet for

trafikk fra Nordmore mot Oppdal og
vidare til Austlandet. Men er ogsa er ein
saers viktig lokalveg for skuleungdom,
arbeidsfoik og industriverksemdene pa
Sunndalsora. Tre av delstrekningene pa
jjenne vegen er blitt utsatt for ras, Sor-
Trondelag grense-Sunndalsora, Sunndals-
0ra-Oppd0' og nord for Bergem mellom Gyl-0ydegarden.

Ei rassikringsplan blei utarbeida i 1996 og arbeidet har no starta
fYied a rassikre riksveg 70. (Christina Eide strand)

Langveien
snart ferdig

Langveien i Kristansund er som
kjent under ombygging, med
det foremalet a auke trafikk-

tryggleiken og skape eit betre
miljo i sentrum.

Era Viadukten til Kongens
plass har det no vorte smalare
veg med lik breidd overalt. Fleire
lyskryss er montert, og det er no
fem totalt. Rabattar har blitt

bygd i vegen for a fa farta senka,
og fortaua har blitt breiare for a
leggje forholda betre til rette
for dei mjuke trafikantane.
Langveien er ein av dei mest
ulykkesbelasta riksvegsstrek-
ningane i landet, og berre dei
siste 10 ara har det vore 62

personskade ulykker pa vegen.
Odd Arild Lindseth ved

Statens vegvesen More og
Romsdal opplyser om at noko
matte gjerast. Vegen hadde for
eit slags landevegspreg over
seg, der farta blei malt langt
over lovleg.

Planlegginga har no gatt
fore seg i over 10 ar med
analysering, proving og feiling
for ei grei loysing blei funnen.

Statens vegvesen avslutta
arbeidet i Langveien 29. juni.

(Christina Eide Strand)
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Handtering av
hendingar pa veg

I 1992 ble ferste utgave av vare interne retningsllnjer for handtering av hendingar
pa veg gitt ut til alle tilsatte. 1 ar foreligger ny utgave med ekstra opptrykte
«varslingsinstrukser» eg «sjekk[iste» i plastlaminat, i hanskeromformat.

Tekst: Christina Eide Strand

- Statens vegvesen sine med-
arbeidarar som blir kjent med
kriser eller ulykker skal straks
informere etter den oppsette
pianen. Leiargruppa og informa-
sjonsleiaren ma omgaande bli
gjort kjent med hendinga, seier
infoleiar Wiggo Kanck.

Dine oppgaver er:
1. Dersom du kjem forst til

ulykkesstaden, ta kommando-
enl

2. Naeraste politi eller lensmann
skal straks varslast!

3. Hendinga skal straks varslast
inn i organisasjonen var!

4. Nar og/eller politi/brannvesen
kjem til staden, vil desse ta
over kommandoen!

5. Statens Vegvesen sine teneste-
menn/ kvinner skal deretter sta

til teneste for skadeleiar.

Du skal varsle i denne

rekkjef0lgja:
Eksternt:

1. Naeraste politikammer/lens-
mannskontor

2. Naeraste trafikkstasjon
3. Vegtrafikksentralen/

vegmeldingssentralen

Internt:

4. Informasjonsleiar
5. Vegsjef
6. Trafikksjef
7. Vegdirektoratet.

Du skafi gje desse f0rstehands-
opplysningane:
1, Kven er du som informerer om

ulykka/hendinga?

2. Kva bar skjedd?

3. Kvar og nar skjedde ulykka/
hendinga?

4. Er menneske drepne/skadd -
ev. kor mange?

5. Er politiet varsia?
6. Kva er gjort for a avgrense

ulykka/skadane?
7. Er vegen sperra?
8. Er omkoyringsvegar skilta?
9. Er farleg last involvert? Kva

slags last dreier det seg om?

Var informasjon skal skje raskt,
korrekt og vere pa utfyllande som
situasjon i oyeblikket tilletl

Trafikkulykker, haveri, ras, flaum
og andre alvorlege hendingar pa
veg forer ofte til store konse-
kvensar for trafikkavviklinga.
Sjolv sma ulykker kan fore til
vegstenging, ulemper og utgifter
dersom det ikkje raskt kan setjast
i verk tiltak.

Viktig informasjon fra
ulykkesstaden:
- Ved ulykker pa vegnettet

skal informasjonen til media
omfatte trafikkhindring,
vegnummer og stad,

mogeleg omkoyring, tiltak
som skilting, fartsregulering
og venta tid for veg-
stenginga.

- Hugs a melde fra nar ^
trafikken gar som normalt.

I  ein ulykkessituasjon har
politiet ansvaret for a leie og
organisere arbeidet i red-
ningsfasen og eventuelt setje
i verk etterforskning.

All informasjon til pa-
rorande og til pressa om

dode, skadde og overlevande skal
ga gjennom politiet.

Det viktigaste vil alltid vere a
avgrense omfanget og folgjene
av skaden. Er strakstiltak pa veg
nettet naudsynt, ma desse setjast
i  verk med det sama med

etterfolgjande rapportering til
naeraste overordna.

Desse retningslinjene gjeld
ikkje for storre katastrofar og
ulykker eller andre hendingar der
Fylkesmannen har det overordna
ansvar.

Dei handler om varsling og
rutinar for korleis tilsette i Statens

Vegvesen More og Romsdal skal
medvirke i ein krisesituasjon pa
vegnettet i fylket. Retningslinjene
byggjer forovrig pa handbok 189
«Trafikkberedskap - handtering
av hendelser pa veg», seier Wiggo
Kanck.

Statens vegvesen
More og Romsdal

hend

pafikkberedskap;

Handtering av
ingar pa veg

10 veg og virke 2/2000
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pS kj0ret0yet skal vi kjennes
I lopet av varen har bru-Zkaiseksjonen pa
produksjonsavdelinga foretatt flere
nyinvesteringer i sitt «rullende»
materiel I. Tre st0rre biier er innkjep, og
aile erstatter lignende ekvipasjer som
na utrangeres.

Tekst og foto: Jan Kare Haaheim

Pet overste bildet viser den nye verkstedvogna for
ferjekaiarbeid. Bilen er en Volvo FM 12.420 med
tilhenger som inneholder boenhet og verkstedenhet.
Ekvipasjen er meget godt utstyrt, bl. a. med 28
tonnmeters kran, aggregat for arbeidsstrom og
hvdrauiikkdrevet kompressor integrert i trekkvognen.

Pa bildet ser vi verkstedleder Kjell Sagli (t.h.), samt
Terje Nordii som sammen med arbeidsformann Einar
Strand broker biien pa ferjekaiarbeid over hele landet.
Bildet er tatt tidlig pa morgenen 2. mai, og Nordii er
klar for avgang til Moss, der vi bygger ny ferjekai for
Statens vegvesen Ostfold.

pet midterste bildet viser en ny Mercedes verksted-
voan, oppbygd i vinter. Bilen brukes hoved-

kel'ig reisereparator Arnstein Heilevang, og den
Lnvttes i forbindelse med vedlikeholdsarbeid pa
^grjekaier og knuseverk - bade i og utenfor fylket.
n° det nederste bildet ser vi Geir Nesje pa vart
hivedilikeholdslag, foran var nyoppbygde Mereedes
AGtros 2543. Pen er bl. a. utstyrt med bakmontert kran,
strornaggregat og verkstedpabygg. Bilen brukes
hovedsakelig i forbindelse med bruvedlikeholds-
arbeider. Vi bar ogsa kjopt inn en brukt tilhenger til
(jenne bilen. Med dette utstyret bar bruvedlike-

hM
L  ii

-H .•wr7 ■ M
i  n

holdslaget med seg alt de trenger til de fleste
reparasjons- og utbedringsarbeider de utforer pa
bruer.

Bru-Zkaiseksjonen bar god tilgang pa oppdrag over
hele landet, og nyinvesteringene viser at vi satser
framtidsrettet og er optimlster med tanke pa utslktene
fra mover.

veg og virke 2/2000 11
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Ferjekaispesialistane pa bru-/kaiseksjonen i More eg Romsdal er stadig
pa farten til nye oppgaver rundt om i iandet. 1 slutten av mai motte vi
to av dei driftige karane i Moss, der dei bygde ny ferjekai for Statens
vegvesen 0stfold.

Bygging av kai nummer to i Moss er
eit av mange oppdrag bru-lkaiseksjonen
pa produksjonsavdelinga har utfcrt
i andre fylke.

Tekst og foto: Reidun 0verland

- Hei og velkomen hit, var den
hjartelege velkomsten vi fekk pa
kaiomradet i Moss sentrum. Ja, her
ser du korieis vi har det, seier Ole
Rekdal og Einar Strand. Er vi ikkje
privilegerte nar vi er ute og reiser -
vi bur pa dei mest attraktive
strandtomtene i Iandet, spokjer dei
og peikar utover hamnebassenget
der den eine fritidsbMen flottare
enn den andre fer forbi. Spok eller
ikkje spok, vi skjonar godt kva dei
meiner. Og no har dei i tillegg heva
standarden betrakteleg bade pa
bueining og verkstad oppa «luksus-
tomtene» sine. Det er nemleg den
forste turen dei har med den
nyinnkjopte verkstadvogna.

Arbeidet med den nye ferjekaia
i  Moss tok til i manadsskiftet

Bygde ny ferjekai! Moss

Over: Einar Strand monterer fenderar bak

ferjekaibrua for S ta av stoyt mot landkaret.
God fendring er viktig nSr dei store ferjene
legg til kai.

Til venstre: Det som konstruksjonsmessig er

nytt ved denne kaia er sjolve heisetSrnet og
at eksisterande betongkonstruksjonar vert
nytt a.
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april/mai og det var eit omfattande
arbeid som vart utfort. Ferjekai
brua, som er 9 X 15 meter, har eit
sakal'la einsidig heisesystem og er
av «Petter Smart-l0ysingane» til
Leonhard Dahl pa utbyggings-
avdelinga. Samme konstruksjon er
tidiegare montert ved fire kaier i
Troms to i Sogn og Fjordane, i
Geiranger og pa Sulasundet. Det
som derimot er nytt her er sjolve
heisetarnet og at ein brukar
eksisterande betongkonstruk
sjonar. Denne loysinga var mellom
anna valt for a unnga peling av 50-
60 meter lange stalror, som ein elles
matte ha brukt pa den blaute
leirebotnen. Einar Strand og Ole
Rekdal fortel at den valde loysinga
,  er ganske tidkrevjande. Berre
det a feste heisearma under

Til hdyre: Ole Rekdal mS ta fUta i bruk, den
^grt mykje nytta under monteringsarbeidet.

eksisterande kai var eit omfattande
arbeid og det var vanskeleg a kome
til.

Da Veg og Virke var i Moss
hadde dei teke fatt pa si fjerde
arbeidsveke her. Sjolve ferjekaibrua
og dei andre «storre» konstruk-
sjonsdelane var forlengst komne pa
plass. Men det var mykje arbeid
som stod att enno - ristene skulle

skruast fast til bjelkane, fenderar
mot landkaret skulle monterast,
rekkverk og sperrebom matte pa
plass. Tidiegare vegvesenelektrikar
Ben Tore Ullaland som fortsatt

fartar mykje saman med tidiegare
kollegaer, var i full gang med
elektroarbeidet. Dobbelt sett med

hydraulikkpumper og elektrisk
styringssystem var pa plass, vert det
straumbrott fra land sa kan kaia

koyrast med straum fra ferja.
- Sidan dette er kai nummer to

pa ferjeleiet kan vi arbeide
kontinuerleg utan a tenkje pa
ferjeavgangar. Det sparer oss sjolv-
sagt for mykje stopp undervegs,
samt klyving opp og ned. Likeins
kunne vi koyre fram ferjekaibrua
utan at ferja ma vere ute av drift.
Noko som vanlegvis forer til
nattarbeid for oss, seier Einar
Strand og Ole Rekdal. Men dei legg
fort til at arbeidet her sa visst ikkje
forer til noko latmannsliv sjolv om
arbeidssituasjonen er noko enklare
enn den elles ofte er. Tidsfristane er

stramme, sa her ma ein sta pa.
Og vant til a sta pa, er denne

gjengen. Det er ikkje fa ferjekaier
rundt om i Iandet dei har montert

dei siste tiara. Einar Strand fortel at

den forste kaia han var med a
byggje utanfor eige fylke var pa
Hitra i 1967, og montering i andre
fylke har berre auka pa etterkvart.
Den forste tida var det mykje
arbeid i trondelagsfylka, sa vart det
nokre kaier i Troms, Vest-Agder,
Rogaland, Hordaland og Sogn og
Fjordane.
- Ja, sa langt eg kan hugse i

farta har vi utfort arbeid i alle

ferjefylkene langs kysten. Det er
ikkje forste gongen vi er i Moss

Ferjesambandet Moss-Horten er det mest
trafikkerte sambandet i Iandet. I 1999 frakta

dei to 200-bilars ferjene godt over ein million
k0yret0y og vel 2,2 millionar personar over
Oslofjorden. Delen av tunge koyretpy er star
i dette sambandet.

heller, for nokre ar sidan bygde vi
om ferjekaiene bade her og pa
Hortensida, seier Einar Strand. Han

fortel vidare at utviklinga i desse
ara har vore stor, bade nar det gjeld
konstruksjonane og arbeidsmetod-
ane. Vi har mellom anna gatt fra
sveis til skrumontering av ferje
kaibrua.

- Om vi trivst med dette

arbeidet? Ja, likar ein a reise mykje,
kan tole skikkelege vinterstormar
og ikkje er redd for a ta i eit tak -
da er dette ein fin jobb, meiner
bade veteranen Einar Strand og Ole
Rekdal som «berre» har 4-5 ar

fartstid pa verkstadvogna.
- I alt har bru-/kaiseksjonen hatt

fire mann i arbeid pa nykaia i Moss,
i  tillegg til Ole Rekdal og Einar
Strand har Asgeir Kvam og Terje
Nordii vaert med pa monterings
arbeidet. Kaia er kostnadsrekna til
om lag 5 millionar kroner og da er
betongarbeidet, som vart utfort av
Statens vegvesen Ostfold, og teke
med. Ferjekaia vart overlevert 30.
mai og oppdragsgivar var godt
nogd med arbeidet som er utfort,
fortel produksjonsleiar Jan Kare
Haaheim. Han legg til at bru-
/kaiseksjonen er spesielt nogd med
at arbeidet har vore gjennomfort
utan Skadar av noko slag.
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Den kunstige miljatunellen
vil stS ferdig i oktober i in

Statens vegvesen
More og Romsdal
har sidan oktober \

fjor arbeidd med
omreguleringar av
kaiomradet i Hareid

sentrum. Og sjolv om
det er full aktivitet pa

aniegget den solfylte
juni-dagen Veg og
Virke var pa visitt,
lag prosjektet litt
bak skjema.

Eit trivelegare og
tryggare sentrum
Tekst: Christina Eide Strand

Foto: Wiggo Kanck

Vi matte bygge omkjoringsveg i
samband med ombygging av rv 61.
Traseen viste seg a ha djupare myr
enn vi forst trudde, og fjellmasse
matte takast 1 bruk for a jevne ut
overflata. Det blei litt mykje kav, og
meir arbeid enn forventa. Det

forklarar noko av tidstapet.
Men no held vi sto kurs, og vi

reknar med a bli ferdig til planlagt
tid i september/oktober, seier
anieggsleiar Dagfinn Rotevatn.

Det er i omradet rundt ferjekaia,
midt i hjartet av Hareid sentrum, at
forandringar ma til.

I  kaiomradet har det skjedd
store endringar. Piren pa ferjekaia
er blitt forlenga.

Ferjetrafikken til og fra Hareid-
Sulasundet har i mange ar skapt
kaos i sentrum. Tanken bak prosjek-
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tet, som inneber ny rundkjoring og
miljotunnel, er a lette trafikken i
sentrum. Ei ny kryssloysing og
utbetring av riksvegen vil gjere at
det blir betre flyt i trafikken. Hareid
vil ogsa fa eit vakrare sentrum nar
alt star ferdig.

Naturstein er lagt rundt piren pa
sjosida. No er det mogleg a ga heilt
ned til vassflata pa enkelte stader.

Rundkoyringa, som ligg rett
nord for kaia, er delvis ferdig og
allereie i bruk.

Pynting av omradet er pa-
begynt, og det skal leggjast
kantsteinar i heile omradet. Nokre
smiting gjenstar, men Rotavatn
meiner dei skal bli ferdig til juni.

Beplantinga vil sta ferdig til
neste ar.

Riksveg 61 fra sentrum og i
retning Ulsteinvik vert senka og
lagt under det trafikkfarlege
«posthuskrysset» i ein kunstig

miljotunnel, som i skrivande stund
er under bygging. Den 108,5 meter
lange tunnelen, er utgravd og
stopt, og er venta ferdig til oktober
I ar.

Under bygginga har om-
koyringa gatt om Strandgata,
Bedehusgata, Hareidmyrane og
Holskrysset pa veg mot Ulsteinvik.
Rotevatn synest omkoyringa har
gatt greitt, utan at nokre spesielle
problem har oppstatt. Folk tek
hensyn og folgjer skiltinga. Ros til
folket.

Dagfinn Rotevatn synest likevel
synd pa folk som bur i
anieggsomradet, men lovar eit
trivelegare og tryggare sentrum
nar alt star ferdig til neste sommar.

Nar det gjeld kostnadsutsiktene
for det 31 millionar kroners-
prosjektet ligg dei bra an i forhold
til budsjettet. Det er Hareid
kommune og staten som betalar
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3 millionar kvar, medan 25 millionar
vert betalt gjennom innkrevning
av bompengar i ferjesambandetHareid-Sulasundet. Innkrevings-
perioden er sett til om lag 6 ar, og
takstaukinga utgjer eit par kroner
turen.

I  tillegg til Vegvesenet sitt
oppdrag skal det byggjast ein ny
terminal pa kaia. Ogsa eit nytt
siqnalanlegg for regulering av
ombordkoyring pa ferja er laga. Bil-
oDPStillingsplassen vert bygd om
for a kunne fa betre flyt i trafikken.Opning heile
aniegget vilskjeijuni neste
sommar.

Dagfinn Rotevatn seier
han ikkje veit noko om ei"  ntuell markermg eller
tiring av opninga, men
eller anna-

Den «halvferdige»
rundkgyringa
i sentrum skal gje
betre flyt i trafikken

Dette er positivt for
Hareid, meiner
vegsjef Karl Melby
og varaordforar
Einar Holm.

Ein pust i bakken.

nagfinn Rotevatn (bak tv.) i prat
med gode arbeidskameratar.
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Bevaringsverdig
«Gannle Omsund bru» som blei bygd i ara 1939-40 skal
no muligens restaurerast og takast i bruk igjen som
gangvegbru. Brua som er ei 200 meter lang to-ledds-
bue bru blei 1 1981 nedlagt som riksvegbru fra Frei til
Kristiansund, og bar siden statt urort. Jorn Hasselo i
Statens vegvesenet arbeider no for a finne ut kva slags
skavankar brua bar, og om bo er i forvarleg stand til a
takast i bruk igjen.

Vegdirektoratet er forebels ikkje positiv til opning
av brua for ferdsel igjen, da dei meiner at brua bar for
store Skadar og treng ein stor opprustningsjobb.

Kanskje brua bor takast i bruk igjen, fordi den bar
ein stor bevaringsverdi, og godt kan nyttast som gang-
og sykkelbru. Planen er a fa til ein slags opplevelsessti i
omradet rundt, der det vil bli satt ut sittegrupper sa ein
kan nyte omgivelsene.

m

Ei messingplate som innebeld faktaopplysningar av
brua, er bestillt og skal monterast. (Christina Eide strand)

Petter Hildre
pa piass

1. juni var Petter Hildre pa plass
pa vegkontoret i Molde. Var
nye utbyggingssjef, som tek
over etter Paul Bolset, kommer

fra Oslo og Vegdirektoratet.
Den forste tida bar Petter

Hildre nytta til a setje seg inn i
dei mange sakene ban no bar
ansvar for, bli kjendt med nye
medarbeidarar og kollegare og
forbalda i etaten elles.

Sjolvsagt, ban er (i skrivande
stund) pa busjakt i Molde.

Sa den som enno ikke bar

bilst pa Petter Hildre, kan beilt
sikkert stikke bovudet innom

dora i 3. etasjen pa fylkesbuset
for a seie bei til var nye
utbyggingssjef.
(Wiggo Kanck -

foto: Christina Eide Strand)

Var nye malebil
Malebilen var, som i mange ar no
bar sorga for overvaking av
dekketilstand og baereevne pa veg-
nettet i More og Romsdal, er bytta
ut. Ny bil, ein Chevrolet Starcraft, er
skaffa fra USA med original gul
vegvesenfarge fra fabrikken.

Pa Heimdal vegstasjon, som bar
spesialisert seg pa oppbygging og
modifisering av malebilar til
Vegvesenet, bar dei sett inn og
montert pa det utstyret som er
nodvendig for a samie inn dei data
vi skal ba, det utstyret som er
nodvendig for a gjere bilen til ein
trygg og god arbeidsplass, og det
utstyret som er nodvendig for at
bade sjafor og medtrafikkantar skal
oppleve bilen som trygg i trafikken.

Bilen er utstyrt for a utfore fleire
datainnsamlingsoppdrag samtidig:
•  Sporslitasje
•  Jamnbeit pa dekke
•  Tverrfall

•  Horisontalkurvatur

•  Digitale stillbilde
av vegnettet

Alle desse malingane foregar
samtidig, styrt av dei tre pc'ane

Bilen er i tillegg forebudd for
registrering med VegReg, som er
Vegvesenet sitt nye generelle
registreringssystem for vegelement-
data (arvtakaren til NorDic).

Innsamla data om veg-, veg-
dekke og vegelement blir lagra
i Vegdatabanken, og er der til-
gjengelege for alle i Vegvesenet
som bar bebov for det. Digitale
stillbilde tatt for kvar 20. meter av

vegnettet, vil i lopet av sommaren
gradvis bli lagt ut og gjort
tilgjengelege pa pc-nettverket vart.

Det er Asbjorn Skjevik som til
dagleg er a finne bak rattet og sorn
bar den krevjande oppQ^^^ ^
operere alt det avanserte utstyret i
og utanpa bilen.

(Hermund Vebenstad -
toto: Christina Eide Strand)

bilen, slik at

gjennomkjoring av vegnettet
gir oppdatert datagrunnlag
med verdi for mange ulike
fagfelt i Vegvesenet.

^vwvvx
_ I Strttm v«gve»en
CI og Rofrad*!
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Pensjonister,
foren dere!
Statens vegvesens pensjonist-
forbund (SVP) bar foreninger i alle
fylker unntatt More eg Romsdal,
Sor-Trondelag og Finnmark. Fredag
5. mai ble det avholdt uformelt
mote pa Fylkeshuset i Molde. Leder
i forbundsstyret, Bjorn Sorlid, for-
talte om hvordan foreningen
fungerer i andre fylker og i
Vegdirektoratet. Han kom i sin
orientering inn pa oppgaver som
okonomi, oppgaver og tiltak som
moter, turer, kurs og informa-
sjonsblad.

Det ble valgt folgende interims-
styre: Levor Legernes (leder),
Katrine Bang og Kjell Loen.

Interimsstyret kommer med
forslag til et stiftelsesmote for SVP i
vart fylke.
(Terje Haug -foto: Wiggo Kanck)

Duka for ny fest i Sunndal
Om vel tre
manader, naerare

bestemt laurdag

28. oktober, vert
det nok ein gong
tromma saman til
stor folkefest pa
Sunndalsora og i
Oksendalen. Da

vert den om lag 6
km lange 0ksen-
dalstunnelen pa

riksveg 62 opna
for trafikk. Og at
innbyggjs''^'^® '
Sunndal kom-
mune og andre
som ferdast langs
den smale og
rasutsette vegen
moter opp
hopetal. det

I

er

mm

ikkje arrange- Betongseksjonen

Det manadlege
mote mellom trafikk og pro-
duksjon pa Nordmore var denne
gongen lagt til motelokala
pa Kristiansund trafikkstasjon.
Desse mota er ein viktig del av
kontakten mellom avdelingane
ute. Denne gongen var funk-
sjonsavtalen for drift og
vedlikehald eit hovudtema. Ogsa
andre prosjekt som pro-
duksjonsavdelinga utforer for
myndighetssida, vert teke opp
pa desse mota. Distriktsleiar
Arnfinn Lovik i Kristiansund

trafikkdistrikt fortel at mota er

t

mentskomiteen i tvil om. Komiteen
er allereie i gang med a planleggje
ramma rundt opninga, og lovarXforeinkvarsmak.

Prosjektleiar Jakob Engeseth
fortel at det bade i og utanfor
Oksendalstunnelen vert arbeidd
med sluttforinga. Inne i tunnelen
held W. Giertsen A/S og Hydro
Aluminium Vik Verk A/S fram
med frostsikringa, medan Istad
Entreprenor AS er i full gang med
(jei elektrotekniske installasjonane.

fra Statens
vegvesen Sogn og Fjordane er alt
ferdig med portalen pa Sunn-
dalssida og har teke fatt pa
stoypinga av den andre. Bru-/kai-
seksjonen pa produksjonsavdelinga
var er i gang med bygginga av
Buakioppbrua pa Oksendalsora, og
brua skal vere ferdig i god tid for
opninga. Arbeidet med vegane
elles held fram for fulit etter ferien,
og prosjektleiaren lovar at alt skal
vere ferdig og fint planert til den
store dagen. (Reidun Overland)

svaert viktig, ikkje berre for at
begge partar skal f^ god oversikt
over okonomien og kor langt
prosjektet er kommet i forhald
til planar, men ogsa for
kontakten mellom avdelingane.
Pa bildet finn vi Harald

Deragseth (t.v.), produksjon,
Magne Bseverfjord, produksjon,
Arnfinn Lovik, trafikk, Asbjorg
Lie, trafikk og Ingolf Kleppe
produksjon.
(Wiggo Kanck)
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Sunndalsora

ndalsnes

Alle tunneler i fyiket
sorn er oi/er 500 meter

Isng inng^r i det nye
overvikingssystemet

Felles tunnelovervaking
All tunnelovervaking i More eg Romsdal er na samlet i en felles
styringssentral for hele fyiket. Styringssentralen er knutepunktet for
informasjon i Statens vegvesens nett av trafikkovervaking i fyiket.

Tekst: Steinar Oppedal

Foto: Per Tormod Nilsen

Nordvestconsult Electrical Engineering AS (NVCEE) i
Alesund bar pa oppdrag Statens vegvesen More og
Romsdal fullfort utbyggingen av overordnet styrings-
system for tunnelovervaking.

I  leveransen inngar alle nodvendige skjermbaserte IT-
systemer samt kommunikasjonssystemer mellom
styringsentralen og alle tunneler i fyiket med lengde
over 500 meter. I tillegg omfatter leveransen utbygging
av i alt atte eksternt tilknyttede fjernbrukere pa Statens
vegvesens intranettverk; Vegtrafikksentralen i Trond-
heim, brannvaktene i byene og de vegstasjonene som
bar driftsansvaret for tunnelene.

Leveransen benytter det siste innen Web-Client-
losninger basert pa ActiveX-teknologi. I bver tunnel er
det plassert en PLS (programerbar logisk styring) som
kommuniserer mot styringssentralen pa Kverve. PLS-

ene er av uiikt fabrikat. Som skjermsystem for
overvaking og styringsdelen er valgt Factory Link.
Factory Link er et standard HMI-system som kan bygges
pa ethvert PLS-system pa markedet.

Til kommunikasjonslinkene mellom styringsentralen
og 'Jt til respektive overvakingssteder er det utviklet
spesie e kommunikasjonsdrivere som baseres pa sakalt
n ranett teknologi. Dette er kommunikasjonssamband
som benytter eksisterende ISDN-telefonlinjer. Losning-
ene betraktes som svaert kostnadseffektive bade i
etablering og drift.

Bruken av dagens teknologi med intranett og Web
Client losning gir Statens vegvesen stor fleksibilitet og
en kosteffektiv losning.

Ved bebov kan bade brannventilasjon og trafikklys
styres i onskede retninger. Ved eksempelvis betjening
av brannskap ellertelefoner, overskredet CO-niva eilerteil pa tekniske innretninger etc., vil alarmer bli
aktivert i lopet av to sekunder. Alarmer er gruppert i
flere nivaer, og blir rutet til vaktpersonell pa riktig
sted, enten direkte til aktuell vegstasjon elier som
klartekst til vaktbavendes mobiltelefoner.

Ved utgangen av alle tunneler pa over 500 meter pa
riksvegnettet er det na montert nodtelefoner, brann-
slokningsapparat og bommer.
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Sjukefravaeret aukar!
I  fleire ar har vi hatt reduksjon i
sjukefravaeret. No er situasjonen i
fylke vart at sjukefravaeret aukar.
Tala for 1999 viser eit sjukefravaer
pa 5,7 %. Med dette resultatet er vi
langt fra maiet vart pa 4,1 % og
sett i forhoid til 1998 auka sjuke
fravaeret med heile 14 % i 1999.
Det totale sjukefravaeret for Statens
vegvesen i 1999 var pa 5,4 % og
snittet for bygg- og anleggs-
bransjen i Noreg var pa 7,3 %.

Fra a vere eit fylke med fine HMS
resultat, er vi no blitt ein av
«verstingane».

Kvifor har det blitt slik?
Kva er arsaka?
Og ikkje minst, kva gjer vi no?

For a kunne setje inn tiltak, ma vi
vite noko meir. Vi har difor sokt
kontakt utanfor etaten, og Aetat
v/Arbeidslivstjenesten i More og
Romsdal har sagt seg villig til a
hjeipe OSS med a analysere sjuke

10,0 % -

5.0 % ■

Utvikling i sjukefraveret 1993 - mai 2000

2000

0 % -«  .. Ikt- 'X 1

1993 1994 1995 1996 1997 1998 1999 31. mai

fravaeret vart, slik at vi pa ein betre
mate kan setje inn dei rette tiltaka.
Denne analysen vil vi gjennomfore i
sommar.

Til slutt vil eg understreke at det
framleis er lov a vere sjuk. Samtidig
oppfordrar eg dykk alle til a bidra
slik at Arbeidslivstjenesten far gode
og oppriktige svar i den planlagte
sporjeundersokinga.

Eg onskjer alle ein triveleg og
flott sommar og med gode
feriedagar.

Helsing

ICJ

de

0ystein jakobsen

Pa bakgrunn av en henvendelse fra
Statens vegvesen More og Romsdal
vil Aetat - arbeidslivstjenesten i
lopet av ar 2000 gjennomfore en
arbeidsmiljoundersokelse.

Hovedmalet med undersokelsen

er a fa innspill til tiltak som kan
vaere med a finne forebyggende
tiltak for a redusere det hoye syke-
fravaeret i Statens vegvesen More
og Romsdal.

Arbeidsmiljoundersokelsen gjen-
nomfores som en del av et prosjekt
der Aetat - arbeidslivstjenesten
deltar i en noytral konsulentrolle.
Det er etablert en prosjektgruppe
som har folgende medlemmer:
verneleder Knut Stokkeland, hoved-

tillitsvalgt Tore Andersen, adm.
avd. Eli Austnes, prod. avd. Berit
Brendskag Lied og fra bedrifts-
helsetjenesten Hanna Horsgard. Fra
Arbeidslivstjenesten deltar 0ystein
Jakobsen. Prosjektgruppa bruker

Arbeidsmiljoutvalget som referan-
segruppe.

Alle tilsatte i Statens vegvesen
blir invitert til a delta i under
sokelsen. Vi er avhengig av at flest
mulig deltar for a kunne fa et best
mulig inntrykk av hva en kan gjore
for a forebygge sykefravaer. Aetat -
arbeidslivstjenesten skal utarbeide
en rapport pa bakgrunn av svarene
fra undersokelsen. Arbeidsmiljo
utvalget skal utarbeide en hand-
lingsplan basert pa resultatene fra
sporreundersokelsen. Handlings-
planen skal vaere ferdig utarbeidet
i  lopet av ar 2000.

Utfylt sporreskjema sendes til
Aetat-arbeidslivstjenesten i lukket
konvolutt. Portoen er allerede
betalt. Alle svar vil bli behandlet
strengt fortrolig, og ingen
resultater vil bli lagt frem slik at de
kan fores tilbake til enkeltpersoner
(Oystein Jakobsen - foto: Christina Strand)
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Dei nye produksjonsomrada og trafikkdistrikta klare:

Nye utfordringar venter
Sporsmalet om dei nye produksjonsomrada og trafikk
distrikta er no avklart. Vi har fatt eit «sydomrade/
distrikt» og eit «nordomrade/distrikt». At vi dei neste
4 ara skal styrke trafikktryggingsarbeidet og drifts-/og
vedlikehaldsarbeidet ved a spare 21 millionar kroner
gjennom kostnadsreduksjonar til internadministrasjon
og sal av bygningar, er i denne omgang dei mest
folbare effektiviseringstiitaka.

Det er stor politisk semje
omkring prosessen.

Fpresetnaden for semja
er at vi held fram

sort] ein desentralisert

organisasjon,
seier Knut Nauste

Tekst: Wiggo Kanck

Men fleire utfordringar vii nok
kome og etatsleiinga har allereie
begynt a tenke pa kva vi ma
gjennom nar fase 2 vert avslutta i
2003. Eit nytt og sterkare krav om
eit enda meir effektivt og betre
vegvesen - noko som betyr at vi ma
snu og vende pa enda fleire
«steinar» - er truleg utfordringa
som ventar oss.

Men da vegsjefen si avgjerd om
piasseringa av distriktsleiarar og
produksjonsieiarar vart presentert i
mote med organisasjonane 21. juni,
fait samstundes den siste brikken
pa piass i denne delen av om-
stillings- og effektiviseringsarbeid-
et. Semja om at distriktsleiaren for
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sleiar

nsleiar

Kristiansund

Sunndalsora

NORD

Trafikkstasjonar med distrikt

Trafikkstasjonar

Vegstasjonar med produksjo

Spesialseksjonar produksjon^

trafikkdistrikt og produksjonsom-
rade Syd vert plassert i Alesunds-
omradet (Breivika og Skodje) og at
tilsvarande for Nord vert plassert i
Kristiansunds-omradet (Kristian

sund og Frei), gjer at arbeidet med
det vidare arbeid med ny
organisasjon no kan helde fram for
fullt.

Det er alt etablert arbeids-

grupper som skal sja pa vart «nye
indre liv»; organiseringa av dei nye
trafikkdistrikta og produksjons
omrada, bemanningstilpassning,
omstillingsproblem i samband med
nye arbeidsoppgaver og ansvar,
pendling, alderspensjonering og
ikkje minst utiysing og tilsetjing av
nye leiarar. Nar det gjeld utiysing
og tilsetjing i nye stillingar, er det
lagt opp til at dei nye leiarane skal

verte tilsett rundt skolestart i
august.

- Mange har vore engasjerte i
utgreiingsarbeidet pa avdelingane
i  tillegg til leiinga og tillitsvalde.
Mange gode og kritiske analysar er
gjennomforte. Idear og tankar som
vart presenterte berre for fa ar
sidan, er ikkje lengre «god laere».
Dei beste og mest moderne lokala,
er med eit pennestrok analysert til
a vere for dyre. Trass i at vi har
matta tenkje nytt, og at det er lagt
fram dels kontroversielle forslag -
til domes forslag som hos nokon er
oppfatta som tilbakesteg for ein-
skildmedarbeidarar eller grupper
av medarbeidarar - foler eg likevel
at vi har hatt ein god og
konstruktiv prosess med stor semje
om hovudlinene.

_ I fylket vart er det og stor
politisk semje omkring prosessen.
Foresetnaden for semja er likevel at
vi held fram og framstar som ein
desentralisert organisasjon, seier
administrasjonssjef og prosjektleiar
for omstillings- og effektiviserings-
arbeidet, Knut Nauste.

Og berre for a ta det opp pa
nytt, ein kostnadsreduksjon pa 21
millionar kroner dei komande fire
ara inneber at:
•  vi reduserer talet pa arsverk

med vel 40 fra dagens 560
•  vi ma redusere bygningsmassen

vesentleg
•  vi «slankar» organisasjonen. Vi

far 8 faerre seksjonar og vi
reduserer talet pa leiarar og
stotteapparat. Produksjonsav-
delinga far tre faerre seksjonar.

trafikk halverer talet fra 8 til 4
seksjonar, medan utbygging far
ein seksjon mindre.

- Nar det gjeld utfordringane
lengre fram, har vi til no meint at
bemanningstilpasninga vil vi stort
sett greie ved naturleg avgang.
Nokre vil fa lengre arbeidsreiser,
men slik vi ser det no er det ikkje pa
tale om mange medarbeidarar som
vil fa lange, daglege arbeidsreiser
eller blir ukependlarar. Nokkelen til
smidig omstilling for oss vil vere
alderspensjoneringane. Er desse
ikkje attraktive nok, vil omstillings-
problema auke i form av fleire
pendlarar og omskoleringsbehov.
Kanskje har vi vore lift for
optimistiske. Det synest ikkje som
om signala - ogsa i utforminga av

Vi har fitt eit sydomrSde og
eit nordomride,

Skiljet g^r ved Moldefjorden.

pensjonsrettar - om at vi bor halde
pa lengre i arbeidslivet passar godt
saman med den einskilde etat -
eller bedrift sitt omstillingsarbeid,
seier Nauste.

Arbeidet sa langt har vore
fokusert om kostnadsreduksjonar.
Knut Nauste seier at ein diverre
ikkje har hatt hove til a bruke
veldig mykje tid pa analysert av
framtidig kompetansebehov.
- Med sporsmala om formell

organisering lagt bak oss og med
NWP - dokumentet snart ferdig -
eit dokument som gjer sterke
signalar om korleis framtida var vil
bli, er tida komen til a gripe meir
fatt i kompetansesporsmal. SI
kjem tredje runden - for fullt, seier
Knut Nauste.

veg og virke 2/2000 21



Aksjon mot
ulovleg
reklame

Statens vegvesen More og Romsdal
starta onsdag 3. mai 2000 ein aksjon
mot ulovleg reklame langs riks- og
fylkesvegane i fylket vart. Ein
aksjon som vil fortsette utover aret.
Kommunane blei og innviterte til
aksjonen, ford! det er og stort
behov for a fjerne ulovleg reklame
langs del kommunale vegane.

Det er byane og tettstadene i
More og Romsdal det vil bli
fokusert pa i aksjonen.

Omfanget er stadig aukande nar
det gjeld ulovleg reklame i fylket
vart. Pa grunn av trafikktryggleiks-
messige arsaker vil Vegvesenet no
ta vekk reklamen som er eit

forstyrrande element i trafikk-
biletet.

Reklame som var plassert pa

10,42

MY
Reiicsur

MASKIN

offentlege omrader eller i seg sjolv
er trafikkfarleg, vart fjerna og
tekne vare pa i tilfelle eigaren vil
ha det tilbake. Det vil bli destruert
etter tre manader.

Det var del fire trafikk-
stasjonane i fylket som leia
aksjonen, som altsa er eit trafikk-

tryggingstiltak Statens vegvesen
More og Romsdal bar ansvaret for.
Ogsa det kommunale vegnettet
trengte opprydding, og kommun
ane blei oppfordra til a rydde opp
langs del vegane del bar ansvaret
for.

(Christina Hide Strand - foto: Wiggo Kanck)

Halsetbrua i Todalen
Den over 60 ar gamie brua pa
Riksveg 621 i Todalen, er na revet,
og en ny tofeltsbru er under
bygging. Det er mykje trafikk i
omradet pa grunn av eit aktivt
naeringsliv med trelast, sagflis og
mobelfabrikk, det er derfor viktig
med godt vegnett.

Av okonomiske og estetiske
arsaker bar deler av den gamIe

brua blitt bevart, og den nye blir
bygd pa det gamIe bandtverket.

0yvind Myren, som jobber pa
Halsetbrua opplyser at brua
kommer ferdig pa bil, oppdelt i 11
bjelker. Transporten skjer om natta,
sa mesteparten av arbeidet pi
annlegget skjer i morgentimene.
Deretter ma del vente til neste lass
kjem med bjelker.

- Det blir mykje venting, og i og
med at vi er blitt underbemanna og
na bar redusert oss fra fem til to og
en balv mann tek det litt lengre tid
enn forst forventa.

(Christina Eide Strand - foto: Christina Eide

Strand og Jorn Arve Hasseio)
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Gamlebrua
forsvinn

Langoya pa Averoya har som
kjent fatt seg ny bru over
sundet. Like ved ligg den
gamie brua, som 1 det siste har
skapt debatt om ho skal rivast
eller el.

Per Age Brevik ved Statens
vegvesen More og Romsdal
oppiyser at rivinga av
Langoybrua vil ga fore seg
utover sommaren og hausten.
Det er skreve kontrakt med
Selmer ASA, som utforer
arbeidet for ca 2,9 mill kroner.
(Christina Eide Strand -
foto! Reidun Overland)

Trollstig-
monumentet

Laurdag 12. august avdukes Trollstig-
monumentet «Veien er malet».

Ei historisk vandring vil ga fra
Klovstien og opp pa toppen av
Trollstigen, der sjolve arrangementet
vil skje. Ordforaren i Rauma held
tale, medan vegsjef Karl Melby
orienterer del frammotte om Troll
stigen, vegbygginga, rassikring og
monumentet. Musikk og kultur-
innslag vil finne stad innemellom.
Kven som star for avdukinga av
monumentet er ikkje heilt bestemt
enno, men det blir truleg
fylkesmann Alv Jakob Fostervoll.

Ei eiga markering vil finne stad
for spesielt inviterte etter sere-
monien, i Vegvesenetsi eiga hytte pa Ovstestolen. Der vil
det bli servert rommegraut og spekemat. (Christina Eide Strand - ill: ekh trykk)

velkomen

cttertids sin heider dl
- den seige viljen
- ingeniorkunsten
- handverket

ili' Statens vegvesen
More og Romsdal

Hugs forarkortet

mm

F0RERKORT KL. C1

Dei som har forarkort som gjeld
for bil som har lovleg totalvekt
ikkje over 7 500 kg og hogst 8
passasjerplassar, motorreiskap eller
lett motorsykkel ma for 01.01.2002
fornye forarkortet sitt, dersom del
onskjer a behalde denne retten.

Den nye forarretten er na endra
til ein eigen forarkortklasse som

heiter liten lastebil C1/C1E, og kan
ordnast ved personleg frammote
ved ein trafikkstasjon eller
gjennom enkelte lensmannskontor.

Vegvesenet oppfordrar til a vere
tidleg ute, ettersom det er forventa
stor pagang mot slutten av ar 2001.

(Christina Eide Strand - foto: Wiggo Kanck)
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